
1 
 

Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

1. 10. 2024 14:20–15:30 

 

Přítomní členové výboru: Jan Bierhanzl, Martin Brabec, Juraj Hvorecký, Hynek Janoušek, 
Ondrej Majer, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

Jan Bierhanzl informoval, že stav účtu k 1. říjnu činil 240.302,95 Kč. 

S ohledem na to a na zrušení daňové odpočitatelnosti odborářských příspěvků Výbor rozhodl 
(7 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo) o navýšení částek vyplácených členům formou 
bonusových šeků: základní výše členského bonusu se zvýší z 1,500,- Kč na 2,000 Kč,-, 
vyplatí se i odměny na děti do patnácti let věku (včetně roku, kdy dítě dovrší patnáct let), a to 
ve výši 700,- Kč místo 500,- Kč, a navíc má kterýkoli člen odborů, jemuž se během roku 2024 
narodí či narodilo dítě, nárok na 2.500,- Kč (místo 2.000,- Kč); bonusy budou vyplaceny 
formou poukázek do obchodních domů TESCO, a. s.; na šek v plné výši má nárok každý 
člen, který jím byl 30. června 2024. 

Jan Bierhanzl připomněl, že má stále u sebe některé nevyzvednuté poukázky za minulý rok; 
příslušným členům pošle adresné e-maily a v hromadném mailu členy upozorní na navýšení 
bonusů. 

Výbor prodiskutoval potřebné aktualizace a další úpravy nástěnky. 

Alena Sarkissian a Jan Bierhanzl informovali o iniciativě, která vzešla od odborů FLÚ a k níž 
se připojily další odborové organizace z ústavů 3. vědní oblasti: 19. září zveřejněný otevřený 
dopis předsedkyni AV ČR ve věci ustavení ochránce/ochránkyně zaměstnaneckých práv na 
úrovni AV ČR (soubor je ke stažení na adrese https://zoo.flu.cas.cz/cz/). Alena Sarkissian 
informovala, že v plánu je příprava obdobného dokumentu ve věci platových podmínek, je 
však otázka, zda ho adresovat současné předsedkyni AV ČR. 

Výbor projednal další možné body jednání předsedů ZOO s ředitelem FLÚ. 

Jan Bierhanzl a Juraj Hvorecký informovali, že se chýlí k závěru činnost pracovní skupiny 
k odměňování, formulují se doporučení k ideální výši mezd a redistribuci grantových 
prostředků, jejíž výše se jistě bude lišit podle grantového schématu. Výbor prodiskutoval 
obtíže spojené s požadavkem nastavení jasných pravidel redistribuce před podáním 
příslušných grantových žádostí. 

Alena Sarkissian pogratulovala Juraji Hvoreckému k nově získané funkci vedoucího Oddělení 
aplikované filosofie a etiky a otevřela diskusi o otázce, zda je vhodné, aby byl vedoucí 
oddělení členem výboru ZOO. Juraj Hvorecký vyjádřil ochotu rezignovat na funkci ve 
výboru, případně přestat na schůze výboru docházet, ale v následné diskusi výbor dospěl 
k závěru, že riziko střetu zájmů je u řadového člena výboru spíše menší, a s přihlédnutím 
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k blížícímu se konci svého mandátu se rozhodl Juraji Hvoreckému rezignaci nedoporučit za 
podmínky, že opustí jednání, pokud by se objevilo podezření na střet zájmů. Ondrej Majer 
navrhl, aby příští členská schůze prodiskutovala stanovení obecnějších pravidel pro případ 
střetu zájmů. Pavel Nývlt navrhl, že by členská schůze mohla debatovat i o úpravě 
volebního řádu ve věci doplňovacích voleb nedlouho před koncem mandátu výboru. 

Alena Sarkissian referovala o své účasti na jednání Rady FLÚ 27. června při projednávání 
úprav Přílohy č. 2 Atestačního řádu FLÚ (Kritéria pro zařazování vysokoškolsky 
vzdělaných pracovníků a pracovnic výzkumu a vývoje do kvalifikačních stupňů a do tarifních 
tříd), které navrhly pracovní skupiny pod vedením M. Rittera a P. Cermanové. Na jednání 
Rady coby zástupkyně odborů zejména upozorňovala na rozpor mezi benevolentní preambulí 
a pevně stanovenými pravidly ve zbytku textu, na absenci zohlednění rodičovských 
dovolených a ohled na kvantitu místo kvality, a obhajovala potřebu nejprve upravit sám 
atestační řád a poté případně přílohy k němu. Stručně shrnula diskusi Rady o tomto bodu; 
diskuse bude pokračovat na příštím zasedání Rady. V následné diskusi, do níž se zapojili 
všichni členové Výboru, upozornil Ondrej Majer na obtížnost posuzování kvality vědeckých 
výstupů a Jan Bierhanzl na trvající nepoměr mezi požadavky na kvalifikační stupně a 
platovými podmínkami. 

Alena Sarkissian informovala o chystaném hodnocení servisních pracovníků a zdůraznila, 
že zástupci odborů o ní musí získat více informací; upozornila také na možnost v této 
souvislosti získat do odborů servisní pracovníky a spolu s Ondrejem Majerem na riziko 
zhoršení pracovního komfortu servisních pracovníků. 

Termín dalšího zasedání Výboru bude stanoven s ohledem na datum schůzky předsedů 
ZOO s ředitelem FLÚ, pravděpodobně na listopad. 


